
 
Vanhus- ja vammaisneuvoston esitys Viertotielle ja huomiot talvikunnossapidosta 
  
Tekninen lautakunta 22.05.2024 § 35    
172/08.00.00.01/2024  
 

Valmistelija: Tekninen johtaja 
 
Vanhus- ja vammaisneuvosto on tehnyt 12.2.2024 pitämässään 
kokouksessa esityksen tekniselle lautakunnalle, että Viertotien katkaiseva 
liikennemerkki ja este poistetaan. 
 
Esitystä perustellaan seuraavasti: 
 
”Alun perin merkki pystytettiin, koska tiellä oli runsasta läpiajoliikennettä, 
mikä johtui osaksi alueella sijaitsevasta koulukiinteistöstä. Tämä kiinteistö 
on purettu ja tilanne siltä osin rauhoittunut. 
Talviaikaan esteettömyys olisi parempi suuntaan ja toiseen. Viertotien 
kautta kulku Rutakontielle on loivempi kuin Taivallahdentien tai 
Lepokankaantien kautta. Näin mm. huonokuntoisemmat ja rollaattorilla 
liikkuvat pääsisivät helpommin ja turvallisemmin pääraitille. Haluamme 
näin edistettävän turvallista liikkumista.Viertotien ajoneuvoliikennettä olisi 
hyvä rauhoittaa piha-alue- merkillä, ainakin Koulutien ja Lepokankaantien 
välillä.” 
 
Viertotien nykyiset liikennejärjestelyt välillä Lepokankaantie – Koulutie 
perustuvat teknisen lautakunnan 19.12.2006 § 58 tekemään päätökseen. 
Kuitenkaan kyseisen päätöksen mukaista ratkaisua ei ole toteutettu 
itsepalautuvan sulkupuomin suhteen, joka mahdollistaisi 
talvikunnossapitokaluston ja palo- ja pelastusajoneuvojen läpikulun vaan 
kulku on estetty ns. betoniporsaalla, joka estää koneellisen 
talvikunnossapidon suorittamisen betoniporsaan kohdalla, jolloin 
talviaikaan kohdan puhtaanapito on ongelmallista. 
 
Samassa yhteydessä Sonkajärven vanhus- ja vammaisneuvosto on tehnyt 
tekniselle lautakunnalle huomiota pääväylän ja katujen 
talvikunnossapidosta: 
 
”Olemme huolestuneena seuranneet pääväylän kuntoa syvien ajourien 
takia. Kevyenliikenteen väylillä on tälläkin hetkellä usea cm lunta, mikä 
vaikeuttaa rollaattoreilla liikkuvia. Lumipenkat ovat todella korkeat. Kun 
yrität tulla pihoilta tai sivuteiltä pääraitille, näkyvyys on huono ja joudut 
ajamaan auton puoliksi päätielle nähdäksesi. Edelleen kaavateiden osalta 
olemme huolestuneet kunnossapidon venymisestä yli ohjeaikojen. Auraus 
tapahtuu usein vasta iltapäivällä. Samoin kaavateiden varsien penkat ovat 
erittäin korkeat.” 
 

Päätösesitys Tekninen johtaja: 
Tekninen lautakunta päättää, että Viertotien nykyisiä liikennejärjestelyjä ei 
muuteta, mutta ns. betoniporsas poistetaan talvikauden ajaksi, jotta 
kyseisen yhteysvälin talvikunnossapito voidaan suorittaa koneellisesti. 
  
Tekninen lautakunta merkitsee tiedoksi huomiot pääväylän ja katujen 
talvikunnossapidosta ja ottaa ne huomioon päättäessään katujen ja 
kiinteistöjen talvikunnossapidon laatutasoista Sonkajärven taajaman 
osalta. 
 



Asian käsittely: Kari Vornanen ilmoitti olevansa esteellinen 
edustusjääviyden perusteella ja hän ei osallistunut asian käsittelyyn ja 
päätöksentekoon. 
 

Päätös Tekninen lautakunta: 
Tekninen lautakunta yksimielisesti hyväksyi päätösesityksen. 
 ________ 
 

 
 


